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При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру,
которая соответствует номеру правильного ответа, или число, слово,
последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без
пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на экзамене
распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ
в полной форме, например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ
запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную
последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца
могут использоваться несколько раз или не использоваться вообще. Например:
А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы
к заданиям с развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения
заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с
развернутым ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей
статистике.

1. Рас по ло жи те ре пли ки так, чтобы по лу чил ся связ ный диа лог. Вы бе ри те
один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
 

A.  Is it a difficult language to learn?
B.  What have you been doing in Lebanon since you arrived?
C.  I love it so I wanted to continue doing it here. A lot of Lebanese women want

to learn how to belly dance.
D.  Incredibly! Especially the pronunciation. You have to learn to make a lot of

new sounds.
E.  You also teach belly dancing here. How did that happen?
F.  Well, I found a fantastic art teacher, and I've been having classes with her since

October. She's great and she speaks English, which is lucky because I don't know much
Arabic yet.

1) BCAFED 2) BFADEC 3) AFBCED 4) ADBCEF

2. Рас по ло жи те ре пли ки так, чтобы по лу чил ся связ ный диа лог. Вы бе ри те
один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
 

A.  Oh, yes. l know this place very well. I used to spend summers there when I was
younger. A typical French fishing village.

B.  The place seems to have been ruined by tourists, doesn't it? In my day, it was a
sweet quiet place. .

C.  I don't know anything about a fishing village. There certainly were a lot of
luxury yachts on the harbour front but their owners didn't seem to be fishing for
anything other than attention.

D.  Where did you spend August this year, Henry?
E.  I went to St. Tropez on the French Riviera with some friends. We stayed at a

campsite just outside the town.
F.  We enjoyed ourselves very much and it's the main thing.

1) DBAFEC 2) DBACEF 3) DEACBF 4) DEBACF
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1. Paula West: Seville, Spain
For our first ever visit to Andalucia we based ourselves in the splendid Parador de

Carmona, a former 14th century Arabic fortress, which has been converted into a hotel
and restaurant. The small town of Carmona is just a half-hour bus ride from Seville,
Spain's fourth largest city and the capital of Andalucia. We spent the morning climbing
La Giralda tower before stopping for lunch. The temperatures at midday are very high
in Seville, so we cooled down with gazpacho, the delicious cold soup made with
tomatoes, cucumbers and peppers.

2. Jo Smith: Dubai
Dubai has clearly grown in popularity as a holiday destination since my first visit

five years ago. The number of hotels has risen and there are now far more activities on
offer to tourists. On my recent holiday there in April, I avoided the water-skiing,
windsurfing and horse-riding, and chose instead to visit the oasis town of Dhaid. Being
early spring, it was pleasantly warm with daytime temperatures in the low 30s,
dropping to a cool 15 °C at night. Dubai has always been a marvellous place to shop,
with a wide range of souvenirs on offer in the Bedouin markets. I resisted the
temptation, however, promising myself I would buy something on my next visit.

3. Katie Smart: Marrakech, Morocco
I never tire of going to Marrakech, and the market, or 'souk', in the old town is

always first on my itinerary. It has a wonderful selection of rugs, jewellery, pottery and
leather bags, and I normally come home with enough items to fill a suitcase  — and my
last visit there was no exception. But I am particularly attracted by the tremendous
warmth and good humour of the inhabitants of Marrakech, who are delighted to be able
to offer their hospitality and welcome foreign visitors to their city.

4. Fiona Miller: Lake Garda, Italy
My husband and I chose Lake Garda as our honeymoon destination and fell in love

with its magnificent mountain setting and pretty lakeside villages. Based in the
medieval town of Garda, we took advantage of the numerous outings organised by our
tour operator to the many other resorts on the shores of the lake: Desenzano, with its
16th century cathedral; Malcesine, with its impressive castle built on a huge rock; and
Limone, with its distinctive lemon groves and charming beach. We were so taken with
the beauty of the area that we barely noticed the light showers which accompanied us
on all our trips.

3. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча -
ю ще го на во прос.
 

Which of the writers bought a large number of souvenirs?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

4. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча -
ю ще го на во прос.
 

Which of the writers was comfortable in the climate?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

5. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча -
ю ще го на во прос.
 

Which of the writers finds the local people very friendly?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

6. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча -
ю ще го на во прос.
 

Which of the writers went on a number of excursions?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4
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Déjà vu is the feeling of having had exactly the same experience at some unknown
time in the past. I (1) ... in the same college for many years, but I remember one
occasion in particular when I had this feeling.

A few years ago I (2) ... a lesson of Physics to a student in an upstairs lecture room
where I (3) ... before. I reached the part of the lesson where we began discussing
radioactivity when I (4) ... (за хлест нуть) by a feeling of déjavu. I knew I was about to
refer to a book in my office. I also knew that on a previous occasion I (5) ... to collect it
from the office too. I (6) ... to my student and asked him if we had discussed the topic
already. He looked puzzled and replied that we (7) ... anything like that before.
However, my awareness of the experience didn't make the déjà vu feeling go away,
even when I tried not to repeat the pre-set pattern.

7. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (1).

1) have worked 2) am working 3) worked 4) am being worked

8. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (3).

1) have never taught 2) have never been taught 3) had never taught
4) was never teaching

9. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (6).

1) had been turned 2) turned 3) was turned 4) was turning

10. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (7).

1) hadn’t done 2) wouldn't have been done 3) won't do
4) haven't done

We had been staying at (1) ... holiday resort on mainland Greece for nearly (2) ...
week when we decided to visit one of the nearby islands. First, we booked the trip at
our hotel, then we walked down to the harbour and found our boat. The captain
welcomed us on board and we sat down near (3) ... front. (4) ... first, the weather was
good and the sea was calm. However, after about fifteen minutes, dark clouds filled the
sky, and it was clear that a storm was about to start. Ten minutes later, it was
pouring (5) ... rain and the sea was extremely rough. It was absolutely terrifying! The
captain of the boat explained (6) ... us that he couldn’t approach (7) ... the island  — he
was worried that we might hit the rocks if we went too close! All we could do was wait
for the storm to pass. All of the passengers were feeling very ill as well as frightened.
But finally, the storm passed, the sea became calm once more and we finished our
journey. I’ll never forget being (8) ... sea during a storm.

11. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (1).

1) а 2) an 3) the 4) -

12. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (2).

1) a 2) an 3) the 4) -

13. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (3).

1) a 2) an 3) the 4) -

14. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (4).

1) In 2) At 3) For 4) -

15. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (5).

1) in 2) with 3) to 4) for

16. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (6).

1) with 2) for 3) to 4) -
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17. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (7).

1) to 2) at 3) for 4) -

18. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (8).

1) in 2) on 3) at 4) for

19. Про чи тай те текст. Вы пи ши те по два лиш них слова в по ряд ке их предъ яв -
ле ния в тек сте.
 

A colleague at work had a small boat in which every weekend he used to go
sailing. He invited me and a friend of mine to go with him on a sailing trip. We
imagined that ourselves sitting on the deck of the boat, near a beach, sunbathing and
doing what we wanted. But the reality was such different.

20. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб -
ках.
 

I can’t buy this T-shirt: I have got very (мало) money in my purse.

21. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб -
ках.
 

Tea or coffee?  — (Ни че го), thanks. I’ve got to go in a minute to catch my train.

The next time someone asks (1) ... my hobbies are, I'll turn the question round and
ask them to (2) ... me about their hobbies. I doubt that they have any. I don't think we
should deny it (3) ... longer: the hobby is dead. Ask any teenager or adult about how
they spend their spare time and they'll respond with a list of activities rather than
mention collecting something.

22. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (2) толь ко одним сло вом, под хо дя -
щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

Rising temperatures and a hotter climate? Well, if you are fortunate enough to live
in a country with a (1) ... climate, it sounds great, doesn't it? But there is a dark side.
This climate might bring with it mosquitoes, (2) ... of malaria. It is important to
remember that malaria is not an (3) ... disease providing it is dealt with promptly. So if
you should come back from the tropics feeling ill, it is (4) ... to receive medical
treatment as quickly as possible.

23. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен -
ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло -
же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и
что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (1).
 

ESSENCE, CARRY, MISERY, CURE

24. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен -
ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло -
же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и
что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (4).
 

ESSENCE, CARRY, MISERY, CURE

1.  She described the whole play to us ... detail.
2.  Both my sons are crazy ... old motorbikes.
3.  The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
4.  There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
5.  ... Susan use to be slim when she was at university?
6.  Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in

Literature in 2016.
25. Про чи тай те пред ло же ние (1). За пол ни те про пуск ОДНИМ сло вом, под хо -

дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

26. Про чи тай те пред ло же ние (2). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15
сим во лов.
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27. Про чи тай те пред ло же ние (3). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15
сим во лов.

28. Про чи тай те пред ло же ние (4). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15
сим во лов.

29. Про чи тай те пред ло же ние (5). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более
15 сим во лов.

30. Про чи тай те пред ло же ние (6). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15
сим во лов.

1.  The tallest trees in the world are called redwoods and they have grow in
California. These

2.  trees which can reach heights of around 91 metres. Among the enormous
redwoods,

3.  one other giant tree beats them all. This tree was discovered and measured in
2006.

4.  The National Park Service then announced itself that at 115.7 metres, it was the
tallest

5.  tree in the world. Now it is so enough famous that it even has a name,
‘Hyperion’.

6.  In California there are every other giant redwoods which are just a little shorter
than

7.  Hyperion. The exact location of many of these enormous trees is been kept
secret to

8.  prevent them from being damaged. A typical redwood tree may lives for 500 to
700 years.

9.  The National Park Service says that the redwoods’ great height it is mainly due
to the

10.  climate in California; there is many heavy rain every year and the
temperatures are mild.

31. Про чи тай те текст. Из стро ки (1) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

32. Про чи тай те текст. Из стро ки (2) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

33. Про чи тай те текст. Из стро ки (3) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

34. Про чи тай те текст. Из стро ки (4) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

35. Про чи тай те текст. Из стро ки (5) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

36. Про чи тай те текст. Из стро ки (6) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

37. Про чи тай те текст. Из стро ки (7) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

38. Про чи тай те текст. Из стро ки (8) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

39. Про чи тай те текст. Из стро ки (9) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

40. Про чи тай те текст. Из стро ки (10) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.


